



# Chin Human Rights Organization

P.O. Box 202, Phrasing Post Office, Chiang Mai, Thailand 50205

Tel: +66.53.210.302

[www.chro.ca](http://www.chro.ca)

[info@chro.ca](mailto:info@chro.ca)

၂၀၁၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ (၁၅) ရက်၊ အင်္ဂါနေ့

သတင်းထုတ်ပြန်ချက် - ချက်ချင်းထုတ်ပြန်ရန်

မြန်မာနိုင်ငံ - ချင်းတက်ကြွလှုပ်ရှားသူများအားတရားစွဲဆိုမှုကိုရုတ်သိမ်းပေးပြီး လိင်အကြမ်းဖက်မှု အတွက် အရေးမယူခြင်းကိုရပ်တန့်ပေးပါ

[ချင်းမိုင်၊ ထိုင်းနိုင်ငံ] မြန်မာ့တပ်မတော် စစ်သားများမှ ကျူးလွန်ခဲ့သည့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှု အား ဆန့်ကျင်ဆန္ဒပြသူ ချင်းတက်ကြွလှုပ်ရှားသူ(၈)ဦးကို မြန်မာအစိုးရဘက်မှ တရားစွဲဆို ခြင်း နှင့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်ခံရသူချင်းအမျိုးသမီးများအတွက် တရားမျှတမှု ရှိစေရန် ဆောင်ရွက်မပေးနိုင်ခြင်း တို့အပေါ် CHRO မှ ပြစ်တင်ရှုတ်ချလိုက်သည်။ အဆိုပါ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူများအပေါ် တရားစွဲဆိုထားမှုကို ခြွင်းချက်မရှိ ချက်ချင်း ရုတ်သိမ်းပေးရန် မြန်မာအစိုးရအား CHRO မှ တိုက်တွန်းသည်။ ထို့အပြင် CHRO မှ ရေရှည်တောင်းဆိုခဲ့သည်။ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာ အကြမ်းဖက်မှု အပါအဝင် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း ဖြစ်ပျက်နေသော ပြင်းထန်သည့် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်မှုများ နောက်ထပ်မဖြစ်ပွားစေရန် နှင့် ပြစ်မှုအတွက် ပြစ်ဒဏ်မချမှတ်ခြင်းအား အဆုံးသတ်နိုင်စေရန်အတွက် လွတ်လပ်ပြီးဘက်မလိုက်သည်။ နိုင်ငံတကာယန္တရား မှ စုံစမ်းစစ်ဆေးရန် ဟူသည်။ အချက်ကိုလည်း ထပ်လောင်း တောင်းဆိုလိုက်သည်။

ဇွန်လ (၁၀)ရက်နေ့ကချင်းပြည်နယ်၊ မတူပီမြို့နယ် အတွင်းရှိ ရေဇာမြို့နယ်ခွဲ မှ အသက် (၅၅)နှစ်အရွယ်ရှိ အမျိုးသမီးတစ်ဦးအား အမှတ် (၂၆၉) ခြေလျင်တပ်ရင်း မှ တပ်သားမျိုးသူရကျော် က မုဒိမ်းပြုကျင့်ရန် ကြိုးပမ်းစဉ် ဆိုးရွားစွာရိုက်နှက်ခဲ့သည်။

အဆိုပါ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူအားမည်သို့ အရေးယူထားသည်နှင့် ပတ်သက်၍မရှင်းမလင်းဖြစ်နေသည်။ ရေဇာဒေသခံများမှ CHRO အားပြောပြရာတွင် တပ်သားမျိုးသူရကျော်သည် မတူပီမြို့ရှိစစ်ခုံရုံးတွင် အမှုရင်ဆိုင်ရဖွယ်ရှိသည်ဟု ကြားမိသည် ဟုဆိုသည်။ အဆိုပါ သတင်းအားအတည်ပြုရန်မူယနေ့တိုင် မဖြစ်နိုင်သေးသည့်အပြင် အခြားအရေးယူဆောင်ရွက် မှုများပြုလုပ်မည် ဟုလည်းအတည်ပြုနိုင်ခြင်းမရှိပေ။

ယင်းအမှုနှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာ့တပ်မတော်မှ ဗျူဟာမှူး ဗိုလ်မှူးကြီး နိုင်လင်းထွန်းသည် ဒေသခံများသဘောတွေ့စေရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ရေဇာတွင် အများပြည်သူအတွက် အခမ်းအနားကျင်းပပေးခဲ့ ကာယင်းအခမ်းအနား၌ ရိုက်နှက်ခံရသူအမျိုးသမီး၏ ခင်ပွန်းအားခေါက်ဆွဲခြောက် (၁၅) ထုပ် နှင့် ငွေကျပ် တစ်သိန်းပေးအပ်ခဲ့သည်။

**ချင်းတက်ကြွလှုပ်ရှားသူများအတွက် ခြိမ်းခြောက်မှုများ**

ဇွန်လ (၁၅) ရက်နေ့ က ရေဇာမြို့နယ်ခွဲမှ ဇိုသုန်အမျိုးသမီးအဖွဲ့ (ZWO) သည်ယင်းအကြမ်းဖက်မှု အားဆန့်ကျင်သည် ဆန္ဒပြပွဲပြုလုပ်ရန်ခွင့်ပြုမိန့် ကိုရေဇာရဲစခန်းထံလျှောက်တင် တောင်းခံခဲ့သည်။ နှစ်ရက် အကြာတွင် ရေဇာမြို့နယ်ခွဲအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဟာမန်း မှ ဒေသခံအမျိုးသမီး (၁၀၀) ကျော်အားရေဇာ မြို့နယ်ခွဲအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးသို့ အမျိုးသမီးများအရေး အသိပညာမြှင့်တင်ရေး အစီအစဉ် စီစဉ် ကျင်းပမည် ဟု မဟုတ်မမှန် အကြောင်းပြခေါ်ယူခဲ့သည်။

အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးကိုရောက်ရှိသည်အခါ ယင်းကဲ့သို့သော အစီအစဉ်မျိုးမရှိကြောင်း အမျိုးသမီးများက သိရှိခဲ့ရသည်။ အဆိုပါ အသိပညာပေးအစီအစဉ်အစားဟာမန်းသည် အမျိုးသမီးများအား ခြိမ်းခြောက် ခဲ့ပြီးယင်းသို့ ဆန္ဒပြပွဲကိုဆက်လက်လုပ်ဆောင်ပါက အစိုးရမှ ထောက်ပံ့ပေးသည် ဖွံ့ဖြိုးရေး စီမံကိန်းများ ရရှိနိုင်မည် ရေဇာမြို့နယ်ခွဲအခွင့်အရေးများကိုစွန့်ပစ်ရာရောက်သွားမည်ဟု သတိပေးခဲ့သည်။ ထို့အပြင် မြန်မာစစ်တပ်မှ တပ်သားအားလည်းခွင့်လွှတ်ရန် အမျိုးသမီးများအားတိုက်တွန်းခဲ့သည်။

အဆိုပါအစည်းအဝေးတွင် အမှတ်(၂၆၉) ခြေလျင်တပ်ရင်း မှ တပ်မှူး ဖြစ်ပြီး ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ၏ အထက်အရာရှိလည်း ဖြစ်သူ ဗိုလ်မှူး အောင်သူဝင်းလည်း ရှိနေခဲ့သည်။ ယင်းအစည်းအဝေးကို တက်ရောက် ခဲ့သူအမျိုးသမီးများ၏ အဆိုအရ ဗိုလ်မှူးအောင်သူဝင်းမှ “ကျွန်တော်တို့စစ်သားတွေဟာ တာဝန်ကျရာ နေရာကို ကျွန်တော်တို့ မိန်းမတွေခေါ်ဆောင်မသွားနိုင်ဘူးဆိုတော့ တစ်ခါတစ်လေ ကျွန်တော်တို့ ကိုယ့်ကိုယ် ကိုယ်ထိန်းနိုင်ဘူးဖြစ်သွားတယ်။ ဒီလိုအဖြစ်မျိုးနောက် ထပ်မဖြစ်စေရပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ဟာ ပြည်သူတွေအတွက် ကောင်းကျိုးအများကြီးလုပ်ခဲ့ပေမဲ့ အကောင်းတွေအတွက် ကျွန်တော်တို့ အသိအမှတ်ပြုမခံခဲ့ရပါဘူး” ဟုပြောကြားခဲ့သည်ဟုဆိုသည်။

ZWO မှ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူများသည် ဆန္ဒပြရန် ခွင့်ပြုချက်ရရှိခြင်းမရှိခဲ့သော်လည်းအဆိုပါ ခြိမ်းခြောက်မှု များ ကြားမှပင် ဇွန်လ (၂၃) ရက်နေ့က ဆန္ဒပြခဲ့ကြသည်။ မတူပီမြို့တွင်မူ မတူပီအမျိုးသမီးအဖွဲ့အစည်း(MWO) မှ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူများသည် ဆန္ဒပြရန် တရားဝင်ခွင့်ပြုချက်ကိုမတူပီရဲစခန်းသို့ တင်လျှောက်ခဲ့သော်လည်း ငြင်းပယ်ခံခဲ့ရရာအစီအစဉ်အတိုင်းပင်

ဇွန်လ (၂၄) ရက်နေ့က ဆန္ဒပြခဲ့ကြသည်။ မကြာမီအချိန်အတွင်း၌ပင် အဆိုပါ ဆန္ဒပြမှုအတွက် လက်တုန်းပြန်သည်အနေဖြင့် ရေဇာမြို့မှ တက်ကြွ လှုပ်ရှားသူလေးဦး နှင့် မတူပီမြို့မှ တက်ကြွလှုပ်ရှားသူလေးဦးတို့အားသက်ဆိုင်ရာရဲစခန်းများသို့ အသီးသီးဆင့်ခေါ်ခဲ့ကြပြီး “ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့် နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့် ဆိုင်ရာဥပဒေအရ ” ပုဒ်မ (၁၈) ဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။ အဆိုပါ ပုဒ်မအရထောင်ဒဏ်တစ်နှစ်အထိကျခံနိုင်သည်။ ပြစ်မှုဖြစ်သည်။

ရေဇာ မြို့နယ်ခွဲမှ ဒေသခံပြည်သူများက အမျိုးသမီးခေါင်းဆောင်များအပေါ် တရားစွဲဆိုထားမှု အား ရုတ်သိမ်းပေးရန် ရဲတပ်ဖွဲ့အား တောင်းဆိုခဲ့သည်။ ရေဇာမြို့နယ်ခွဲ ရဲအရာရှိ သိန်းဇော်လှိုင် မှ တုန်းပြန်ရာတွင် ယင်းသို့တရားစွဲရန် မှ ချင်းပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဟုန်းဦးထံမှ ရရှိသည်အမိန့်ဖြစ်ကြောင်း နှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ အမှုရုတ်သိမ်းရန်မဖြစ်နိုင်ကြောင်းပြောခဲ့သည်။ ချင်းအမျိုးသားဖြစ်သော ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဟုန်းဦးမှာ မြန်မာ့တပ်မတော်မှ ဗိုလ်မှူးချုပ်ဟောင်း ဖြစ်သည်။ ဇွန်လ (၂၈) ရက်က အမျိုးသမီးခေါင်းဆောင်များနှင့် ခရစ်ယာန်ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များက ဝန်ကြီးချုပ်ဟုန်းဦးအား မတူပီမြို့တွင်တွေ့ဆုံခဲ့ရာ၌ ယင်းကဲ့သို့ ဆန္ဒပြပွဲများမပြုလုပ်ရန် နှင့် ယင်းသို့ ပြုလုပ်ခြင်းက မတူပီမြို့နယ် ဒေသအတွင်း ဖွံ့ဖြိုးမှုအကူအညီများ ဝင်ရောက်ခြင်းကို ပိတ်ပင်စေနိုင်ကြောင်း သတိပေးပြောကြားခဲ့သည်။

ချင်းတက်ကြွလှုပ်ရှားသူ (၈) ဦး တရားစွဲဆိုခံထားရ

ရေဇာမှ ဆန္ဒပြပွဲကို ဦးဆောင်ခဲ့သူ ZWO မှ ငွန်ချင်းပါရ်၊ ဆွေဆွေကြည်၊ ကော်ထွေး နှင့် ခင်ခင်ရီလေးဦးတို့သည် ဇူလိုင်လ (၄) ရက်နေ့ကပထမအကြိမ် ရုံးတင်စစ်ဆေးခြင်းခံခဲ့ရသည်။ အဆိုပါ အမျိုးသမီးလေးဦးသည် ဇူလိုင်လ (၁၅) ရက် နှင့် ဇူလိုင်လ (၂၂) ရက်နေ့တို့တွင် အသီးသီး ထပ်မံစစ်ဆေးခံရမည်ဖြစ်သည်။#

တစ်ချိန်တည်း၌ပင် MWO မှ ထန်ဇိန် နှင့် ခင်ထွေးပါရ် ၊ မတူပီလူငယ်အဖွဲ့ (MYA) မှ မောင်ဟန် နှင့် သေမာန် လေးဦးတို့အား မတူပီမြို့၌ ယမန်နေ့ က စတင် ရုံးတင်စစ်ဆေးခဲ့ကြသည်။ အဆိုပါ အမှုဖွင့် ခံထားရသူ လေးဦးမှာ မတူပီမြို့ ဆန္ဒပြပွဲ၌ပြောဆိုဆွေးနွေးခဲ့ကြသူများ ဖြစ်ကြသည်။

မတူပီ အမျိုးသမီးအဖွဲ့(MWO)မှ ဒေါ်ထန်ဇိန် က CHROအားပြောပြရာတွင် “ ဒီကလူတွေအားလုံးက အရမ်းထိတ်လန့်စရာကောင်းတဲ့ ဒီအဖြစ်အပျက် ဖြစ်သွားတာကိုသိကြတယ်။ ကျွန်မတို့ကလည်း အမှန်တရားဘက်ကရပ်တည်နေတာဖြစ်တယ်။ ဒါပေမဲ့ အခုအမှန်တရားဘက်က ရပ်တည်ခြင်းအတွက် ကျွန်မတို့ တရားစွဲခံရတယ်။ ကျွန်မတို့ ပြည်သူတွေအတွက် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုနဲ့ လူသားဆန်တဲ့လုံခြုံမှု မရှိပါဘူး” ဟုပြောကြားခဲ့သည်။

ယခုအချိန်ထိဌာနအသစ်ပြည်သူများ၏ အာမခံရရန် ပူးပေါင်းကြိုးပမ်းပေးမှုကြောင့် ချင်းတက်ကြွလှုပ်ရှားသူ ရှစ်ဦးတို့သည် ဖမ်းဆီးခံထားရခြင်းမရှိသေးပေ။

**တရားမျှတမှုမရှိဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေး မရနိုင်**

“တလောလေးကရေဇွာမှာ ဖြစ်သွားတဲ့ ဒီလိင်အကြမ်းဖက်မှု က စစ်အာဏာရှင် စနစ် သက်တမ်းတစ်လျှောက် CHRO က သတင်းမှတ်တမ်းပြုစုခဲ့တဲ့ လိင်အကြမ်းဖက်မှုပုံစံတွေအတိုင်းပါပဲ- အရမ်းကို ကြမ်းတမ်းတယ်၊ပြီးတော့ ဘာမှ မယ်မယ်ရရအရေးယူမှုမရှိဘဲ ပြီးသွားတဲ့ဟာတွေပေါ့။ အခုလိုရဲရဲ ဝံ့ဝံ့နဲ့ ဒီပြဿနာအကြောင်းထုတ်ဖော်ပြောဆိုတဲ့သူတွေကို ခြိမ်းခြောက် ငြိမ်သက်စေပြီးတော့ တစ်ချိန်တည်းမှာပဲလိင်အကြမ်းဖက်ခံရသူတွေအတွက် တရားမျှတမှုရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခြင်း မရှိတာကရွံ့ရှက်စရာကောင်းလှပါတယ်” ဟု CHRO Advocacy Director Rachel Fleming မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

၂၀၁၁ ခုနှစ် မတ်လတွင် သမ္မတသိန်းစိန် အစိုးရအာဏာရရှိချိန်မှ စတင်ကာလိင်အကြမ်းဖက်မှု စုစုပေါင်းငါးရာ ကို CHRO မှ သတင်းမှတ်တမ်းကောက်ယူခဲ့ရာယင်းငါးရာ အနက် သုံးရာမှာ မြန်မာအစိုးရနှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် တပ်ဖွဲ့ ဖြစ်သောချင်းအမျိုးသားတပ်ဦးတို့ ၂၀၁၂ ခုနှစ် မေလအတွင်းပထမအကြိမ် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးသဘောတူညီချက် အစပြုပြီးနောက်ပိုင်း ကျူးလွန်ခဲ့သောလိင်အကြမ်းဖက်မှုများဖြစ်သည်။ အဆိုပါ လိင်အကြမ်းဖက်မှု ငါးရာအနက် လေးရာမှာ မြန်မာ့တပ်မတော်မှ တပ်သားများ ကျူးလွန်သောအမှုဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ကုလသမဂ္ဂ ၏ “လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှု ရပ်တန့်ရေးကြေညာစာတမ်း” ကို ပြီးခဲ့သော ဇွန်လအစောပိုင်းက လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သော်လည်း သိသာထင်ရှားသည့် လှုပ်ရှားမှုမျိုး မရှိသေးကြောင်းတွေ့ရသည်။

Rachel Fleming က “ ဒီအကြမ်းဖက်မှုက မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် ဗဟိုချက်မကိုသွားထိပါးတာပါ။ မြန်မာစစ်တပ် က တပ်သားတွေ အနီးတစ်ဝိုက်မှာ ရှိနေသရွေ့ တိုင်းရင်းသူတွေ အနေနဲ့ လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှု ကနေအမှန်တကယ်လုံခြုံပါတယ် ဆိုတဲ့ ခံစားမှုမျိုးဘယ်လိုများရနိုင်မှာလဲ။ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်ရဲ့ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအဖြစ် တိုင်းရင်းသားဒေသတွေရဲ့ မြို့နဲ့ရွာတွေကနေ မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်ရင်းတွေ ဆုတ်ခွာဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ခြင်းအားဖြင့် အရေးမယူခြင်း ပြဿနာကို ဖြေရှင်းဖို့ လိုအပ်ပါတယ်။ အဲဒီလို ရာဇဝတ်မှုတွေ အတွက် တရားမျှတမှုမရှိဘဲနဲ့ ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးရဖို့ မဖြစ်နိုင်ပါဘူး” ဟုထပ်လောင်းပြောကြားခဲ့သည်။

**Media interviews:**

Rachel Fleming, CHRO Advocacy Director (English): +66862110732

Mai Thin Yu Mon, CHRO Program Officer (Burmese, Lai & English): +959420045830

**Notes to Editors:**

1. ချင်းဘာသာစကားများသည်ကချင် ဘာသာစကားများကဲ့သို့ပင် ရောမ အက္ခရာကို အသုံးပြုသော ဘာသာစကားဖြစ်သည်။ ချင်း အမည်နာမများကို မြန်မာမှ အင်္ဂလိပ်သို့ ပြောင်းလဲရေးသားသောအခါ စာလုံးပေါင်း အပြောင်းအလဲဖြစ်တတ်ပြီး ရံဖန်ရံခါ ချင်း အမည်နာမများမှာ မမှတ်မိလောက်အောင် ပြောင်းလဲသွားတတ်သည်။ ထို့ကြောင့် အမည်နာမ များကို မှန်ကန်စွာ စာလုံးပေါင်းနိုင်ရန်အတွက် အင်္ဂလိပ်ဘာသာ ဗားရှင်းကို ကိုးကားရေးသားစေလိုသည်။
2. မတူပီမြို့နယ် ( ရေဇာမြို့နယ်ခွဲပါဝင်ရာ) သည် ချင်းပြည်နယ်ရှိ ဝေးလံခေါင်သီသောဒေသတွင်တည်ရှိပြီး ဆက်သွယ်ရေး အခြေခံအဆောက်အအုံ အားနည်းသောမြို့ဖြစ်သည်။ အဆိုပါဒေသတွင် စစ်တပ်ထူထဲစွာရှိနေပြီး ရေဇာမြို့နယ်ခွဲ နှင့် မတူပီမြို့နယ် တစ်ဝိုက်တွင် မြန်မာ့တပ်မတော် အခြေစိုက် စစ်စခန်း ခုနစ်ခု ရှိနေသည်။ CHRO မှ အခြေအနေကိုစောင့်ကြည့်လေ့လာနေမည်ဖြစ်ကာနောက်ဆုံးအခြေအနေများကိုဖော်ပြပေးသွားပါမည်။
3. ဇိုသုန်မျိုးနွယ်စုသည်ချင်းမျိုးနွယ်စုများအနက်တစ်ခုဖြစ်ပြီးမတူပီမြို့နယ်ဒေသတစ်ဝိုက်တွင်အဓိက နေထိုင်ကြသည်။ချင်းပြည်နယ်တွင်းအခြားဒေသများနှင့်မြန်မာနိုင်ငံအခြားဒေသများတွင်လည်းနေထိုင်ကြသည်။
4. ၂၀၁၁ ခုနှစ် မတ်လ နောက်ပိုင်း CHRO မှ သတင်းမှတ်တမ်းကောက်ယူသောလိင်အကြမ်းဖက်မှု ငါး မှု အနက် အကြမ်းဖက်မှုလေးခုမှာ မြန်မာ့ တပ်မတော်မှ တပ်သားများက ကျူးလွန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး လူသတ်မှုပါဝင်သော ကျန်တစ်ခုကိုအိန္ဒိယနိုင်ငံအရှေ့မြောက်ပိုင်းမကီပူဒေသမှ ကသည်းသူပုန် တစ်ယောက်က ကျူးလွန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ကျန် လိင်အကြမ်းဖက်မှု လေးခုအတွက် အသေးစိတ်အချက် အလက်များကိုသိရှိလိုပါက <http://www.chro.ca/index.php/publications/rhododendron> တွင် ဝင်ရောက်ဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။

CHRO မှ ၂၀၁၁ ခု၊ မတ်-ဧပြီလတွင် ထုတ်ဝေသော Rhododendron News စာစောင်ပါ [မြန်မာစစ်တပ် တပ်သားမှ ဒေသခံအမျိုးသမီးငယ်အား မယားအဖြစ် အမွေခေါ်ဆောင်](#) ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်-ဩဂုတ် လ ထုတ် Rhododendron News ပါ [ကျောက်တော်တွင် ချင်းအမျိုးသမီးအားစစ်သားတစ်ဦးမှ](#)

သားမယားပြုကျင့်ခဲ့ ၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ် ဇူလိုင်-ဩဂုတ် လထုတ်  
ချင်းအမျိုးသမီးအားသတ်ဖြတ်မှုကိုအတည်ပြုပြီးသော်လည်းတရားခံလွတ်နေဆဲ နှင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်  
ဇန်နဝါရီလ-ဖေဖော်ဝါရီလထုတ် စာစောင်ပါ စစ်သားများကမုဒိမ်းမှုပြုကျင့်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့၊ ချင်းပြည်နယ်မှ  
ရွာသားများအားခြိမ်းခြောက်ခဲ့ သတင်းများကိုဖတ်ရှုနိုင်ပါသည်။